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      Ośrodek Pomocy Społecznej w Gliwicach 

 

 

 W związku z ogłoszeniem w dniu 20 marca przez Ministra Zdrowia stanu epidemii na terenie 

całego kraju (rozporządzenie Ministra Zdrowia z dnia 20 marca 2020, w sprawie ogłoszenia na obszarze 

Rzeczypospolitej Polskiej stanu epidemii Dz.U. 2020 poz. 491) oraz zwiększającą się ilością zakażeń 

SARS Cov-19, w ramach uprawnień poselskich wynikających z ustawy z dnia 9 maja 1996 roku  

o wykonywaniu mandatu posła i senatora, podjęłam inicjatywę przeprowadzenia kontroli poselskiej  

w tutejszym Ośrodku Pomocy Społecznej. Otrzymuję sygnały od mieszkańców Gliwic, że są trudności 

w dostępie do pomocy społecznej, stąd też, w trosce zarówno o jakość świadczonych usług jak też ich 

dostępność, zwracam się do Państwa o konkretne informacje. 

Ponieważ, w obecnej sytuacji kontrola w placówce naraziłaby wszystkich na niepotrzebne ryzyko, 

proszę o przesłanie odpowiedzi drogą mailową. 

Zwracam się o przesłanie mi następujących informacji:  

1. Jakie procedury i zabezpieczenia zostały wdrożone w podległych OPS jednostkach w celu 

zminimalizowania ryzyka związanego z rozprzestrzenianiem się wirusa COVID-19? 

2. Czy posiadacie Państwo wystarczającą ilość środków ochrony osobistej i czy jesteście w stanie 

zapewnić je również Waszym podopiecznym? 

3. Jak wygląda sytuacja rodzin i dzieci, które obejmujecie opieką, a które w normalnej sytuacji 

otrzymują ciepłe posiłki w szkole lub żywność z PCK? Czy w chwili obecnej również jest im 

zapewniona taka możliwość? Jak wygląda obecnie kwestia dystrybucji paczek żywnościowych? 

Czy i jak przeprowadzana jest kontrola uczestnictwa dzieci w wieku szkolnym w edukacji 

zdalnej? 

4. Jak prowadzony jest obecnie nadzór nad podległymi Wam rodzinami, w których występuje 

problem przemocy domowej. Z oczywistych względów ofiary przemocy są teraz szczególnie 

narażone na stały kontakt ze swoimi oprawcami, czy wdrożyli Państwo szczególne procedury 

by zapobiec nadmiernej eskalacji problemu. Jeśli tak, to jakie? 
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5. Czy osoby z niepełnosprawnościami, szczególnie te, które nie mają możliwości samodzielnej 

egzystencji, są w wystarczający sposób objęte opieką?  

6. Jak wygląda obecnie pomoc dla seniorów, którzy są szczególnie narażeni na zarażenie 

koronawirusem? W szczególności - czy mają Państwo wiedzę na temat tych osób które z obawy 

o własne zdrowie nie wychodzą z domu? Czy otrzymują oni niezbędne lekarstwa, jedzenie, 

mają możliwość kontaktu z lekarzem w razie potrzeby? 

7. Czy posiadacie Państwo wystarczającą ilość miejsc noclegowych dla osób bezdomnych? Jak 

wygląda kwestia pomocy dla osób wykluczonych – czy otrzymują one posiłki, wsparcie 

psychologiczne oraz odpowiednie środki ochrony osobistej? 

8. Czy obserwujecie Państwo (i na jaką skalę) wzrost bezrobocia, a co za tym idzie osób, które 

potencjalnie wymagać będą środków oraz pomocy  opieki społecznej? 

9. Jak wygląda obecnie sytuacja w domach dziecka, domach samotnej matki, mieszkaniach 

chronionych – czy ich podopieczni otrzymują należytą pomoc? 

10. Jakie są Państwa najpilniejsze potrzeby w związku z panującą sytuacją i czy otrzymujecie 

wystarczającą pomoc od władz samorządowych, NFZ i rządu. Czy korzystacie z pomocy 

wolontariuszy, a jeśli tak, to w jakim stopniu? Czy z Waszych doświadczeń wynika, że jest 

potrzebna pomoc i czy bylibyście zainteresowani większą ilością wolontariuszy? 

 

 

 

 

Z życzeniami zdrowia dla     

personelu i podopiecznych, 
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